
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:29:39) 
 
 Sa novim zvukom otvaram prvu redovnu śednicu proljećnjeg zasijedanja u 2016. godini po 
dobrom ustavnom obijačaju, u Prijestonici Crne Gore na Cetinju.  
 Prije prelaska na utvrđivanje dnevnog reda da usvojimo zapisnike s druge, sedme posebne, 
osme sjednice drugog redovnog zasijedanja i prve i druge vanrednog zasijedanja u 2016. godini. 
Ima li predloga za popravku ovih zapisnika? Do sada je to samo radio kolega Kaluđerović, koliko 
se sjećam, i niko više. Konstatujem, onda, da smo usvojili zapisnike sa ovih sjedica.  
 Predlog za dopunu dnevnog reda su podnijeli kolega Gošović i kolega Kaluđerović - 
Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Izvolite, kolega Gošoviću. 
 
 
 NEVEN GOŠOVIĆ (22.03.16 12:30:39) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Koleginice i kolege, poštovani građani Prijestonice i Crne Gore,  
 Kao što je javnosti poznato, predsjednik Crne Gore, dana 15. februara ove godine, donio je 
odluku o raspisivanju izbora za odbornike u Skupštini Opštine Tivat za dan 17. april 2016. godine. 
Međutim, već 17. februara 2016. godine došlo je do prekida parlamentarnog dijaloga koji je trebalo 
za rezultat rada da ima stvaranje uslova za slobodne i fer izbore i formiranje tzv. vlade izbornog 
povjerenja.  
 Smatrajući da nijesu stvoreni uslovi za održavanje fer i slobodnih izbora ni u Opštini Tivat, 
najveći broj opozicionih političkih subjekata Demokratski front, Demokrate, DEMOS i URA, 
nagovijestili su ovih dana i saopštili da neće učestvovati na izborima u Opštini Tivat raspisanim za 
17. april ove godine. U međuvremenu, uslijedila je i javno saopštena spremnost predsjednika Crne 
Gore da promijeni odluku o raspisivanju izbora za odbornike u Skupštini Opštine Tivat ukoliko se 
izvrši odgovarajuća izmjena Zakona o lokalnoj samoupravi kojom će se mandat Parlamenta u 
Tivtu produžiti od 7. maja do novih izbora koji bi se održali istovremeno s parlamentarnim 
izborima.  
 Imajući u vidu aktuelna politička dešavanja i duboku političku krizu u Crnoj Gori, čije je 
prevazilaženje jedino moguće ako volja građana na izborima kako državnim, tako i lokalnim bude 
izražena u slobodnom ambijentu na demokratski način, a u cilju stvaranja mogućeg pravnog 
osnova za stavljanje van snage postojeće odluke o raspisivanju izbora u Opštini Tivat od strane 
predsjednika države i donošenja nove odluke o raspisivanju izbora u toj jedinici lokalne 
samouprave, kolega Velizar Kaluđerović i ja podnijeli smo Predlog zakona o dopuni Zakona o 
lokalnoj samoupravi.  
 Predloženim zakonom izuzetno od Zakona o lokalnoj samoupravi utvrđenog 
četvorogodišnjeg mandata Skupštine Opštine, odbornicima u Skupštini Opštine Tivat, izabranim 
na izborima održanim 7. aprila 2012. godine, predložili smo da se produži mandat do izbora za 
odbornike u toj skupštini opštine koji bi se održali najkasnije 30 dana prije dana održavanja izbora 
za poslanike u Skupštini Crne Gore u 2016. godini.  
 Naime, u Demokratskoj Crnoj Gori smatrali smo neophodnim da se izbori u Tivtu ipak održe 
u određenom dogovorenom roku prije parlamentarnih izbora kako bi se kroz praktičnu primjenu 
elektronske identifikacije birača na biračkom mjestu eliminisali eventualni problemi u primjeni 
novih zakonskih rješenja na parlamentarnim izborima u 2016. godini.  
 Međutim, da ovako koncpirana norma ne bi predstavljala smetnju u pogledu postizanja 
političkog dogovora da se izbori u Tivtu održe istovremeno s parlamentarnim izborima u 2016. 
godini, kolega Kaluđerović i ja danas smo podnijeli amandman na Predlog zakona kojim se 
precizira da se mandat odbornika u Skupštini Opštine Tivat produžava najkasnije s danom 
održavanja parlamentarnih izbora u 2016. godini. Time se daje najšira mogućnost predsjedniku 
države da izbore u Tivtu raspiše u svakom dogovorenom terminu učesnika parlamentarnog 
dijaloga uključujući i sam dan održavanja parlamentarnih izbora.  
 Ono što je u svemu ovome najbitnije, svakako jeste da predloženo rješenje omogućava da 
se izbori u Tivtu održe nakon zaključenja političkog sporazuma koji se očekuje, učesnika 



parlamentarnog dijaloga i proteka vremena koje će omogućiti implementaciju njegovih rješenja i 
na lokalnom nivou u Opštini Tivat i, takođe, primjenu AFIS sistema koji će omogućiti da se u ličnim 
kartama građana Crne Gore ne mogu naći dvije ili više ličnih karata sa istim podacima, a primjena 
tog sistema na izborima zakazanim za 17. april nije moguća, što će svakako doprinijeti izgradnji 
povjerenja u izborni proces.  
 Kako već teku izborne radnje za izbore raspisane za 17. ....         
a krajnji rok za predaje izbornih lista ističe večeras u ponoć, krajnje je vrijeme da predlog ovog 
zakona bude razmatran u ovom parlamentu i donesen od strane poslanika u ovoj skupštini. Zbog 
istog smo i predložili da dnevni red današnje sjednice Skupštine bude i dopunjen Predlogom 
zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. 
 Duboko smo ubijeđeni i Predlog ovog zakona predstavlja iskren napor u demokratskoj 
Crnoj Gori da uradimo onaj zakonski okvir koji će omogućiti da izbori u Tivtu budu održani u toj 
slobodnoj atmosferi u demokratskom ambijentu. Predlogom ovog zakona niko se ne dovodi u 
privilegovan položaj i njegovim donošenjem ukoliko zaista dođe, ako ćemo da vjerujemo u to i do 
dogovora u okviru parlamentarnog dijaloga, odlaganje održavanja izbora u Tivtu, jer smo duboko 
uvijeđeni da je to u opštem interesu i interesu građana Tivta, predložili smo ovaj predlog zakona, 
smatrajući to svojom obavezom, kako rekoh i u opštem interesu i u interesu građana Tivta. 
Zahvaljujem. 
 I 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:35:58 
 
 Hvala poslaniče Gošoviću. 
 Nema komentara na obrazloženje dnevnog reda, nema komentara, ne vodi se rasprava. 
 Samo da objasnim, to vam moram dati, ali je striktna odredba da se o dnevnom redu ne 
vodi rasprava. To je striktna odredba. Ja mogu da vam dam povredu Poslovnika, izvoite, ali ne 
mislim da je kolega Gošović išta povrijedio, evo da vam čitam Poslovnik - nema rasprave o 
predlogu dnevnog reda, samo glasanje.  
 Glasaćemo odmah, na tome je striktna odredba. 
 Mi smo na kolegijumu, evo da vam ja pomognem, na kolegijumu smo, evo da pomognem ja 
da ne bismo kršili zajedno Poslovnik, moraće nam kolega da odgovori, idemo u krug. Na 
kolegijumu smo imali raspravu oko ove teme, koleginica Ljerka je iznijela stavove da to bude u 
roku koji je zadat, u roku koji je primjeren tome da manjinske partije imaju posebnu potrebu ..... su 
koncentrisane,imaju jasne termine za izbore i da se to poštuje i negdje, eto to sam iznio vašu 
argumentaciju u suštini, a rekao sam gdje su manjinske partije koncentrisane imaju posebnu 
potrebu da se poštuju rokovi i da im se da prilika da to bude u onom redu koji zaslužuje pozitivna 
diskriminacija i afirmacija. Eto, ja sam bio neki, koliko toliko, objektivan predstavnik. 
 Da, naravno, naravno, govorim samo ono što je koleginica Dragičević htjela da kaže. 
 Izvolite stavljam na glasanje predlog - za, protiv i uzdržani. dva je za, tri je protiv, četiri 
uzdržan, da znamo brojeve koje pritiskate. 
 Hvala vam. Glasalo je 52 poslanika, 13 za, 35 protiv, četiri uzdržana. Predlog nije dobio 
potrebnu većinu. 
 Nije bilo drugih predloga.Nemamo ni jedan predlog u proceduri. Morao bi biti dostavljen do 
početka sjednice. 
 Izvolite, svakako. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.16 12:38:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore i crnogorske dijaspore,  
 Ja sam tražio da se uvrsti na dnevni red prve naredne sjednice Skupštine Prijedlog zakona 
o izmjenama Zakona o finansiranju političkih subjekata izbornih kampanja. Evo ga ovdje primjeno 
4. marta. 



 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:39:29) 
 
 Samo trenutak jer nemam od službe tu dojavu, je li to bilo dostavljeno u proceduru ili 
dostavljeno za ovu sjednicu da se proširi dnevni red. Za prvu narednu sjednicu. 
 U tom slučaju ste vi dovoljno napisali. Imate li taj zakon tu. Samo da pogledam, izvinite 
kolega Popović, izvinite na grešci. 
 Ajte objasnite, pa da vidimo da nađemo rješenje, da probamo naći rješenje. 
 Znači kolega Popović je, ako sam dobro shvatio, prilikom predaje zakona naveo da on 
treba da se uvrsti u prvu sjednicu. Naravno, to ne obavezuje da on bude na prvoj sjednici. Ono što 
obavezuje je da ste tražili izmjenu dnevnog reda, znači to je vaša želja. Kolege, kao što znamo 
odlučuju o sazivu, dominantno odlučuju o sazivu i vaš dopis nije bio dovoljan akt da bi se to 
smatralo izmjenom i dopunom dnevnog reda, znači ako ste htjeli da bude na ovoj sjednici, morali 
ste dostaviti do početka sjednice zahtjev za izmjenu dnevnog reda jer ste vidjeli da to nije na 
dnevnom redu. Tako da formalno pravno niste u pravu, formalno pravno. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.16 12:40:54) 
 
 A kad bih bio u pravu? 
 Dakle, ovdje imate sve zavedeno.... 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:40:55) 
 
 Śutra ćete biti u pravu. Znači, kolega Popoviću, da vam pomognem, śutra podnesite do 
početka sjednice zahtjev da se proširi dnevni red i to je ok. Znači nije daleko do śutra, imamo śutra 
sjednicu i neće biti problema. Je li u redu. Onda smo izbjegli sve dileme a nije daleko. Hvala na 
razumijevanju. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.16 12:41:19) 
 
 Važi, a mogu li da, ako već nije ovo uvršćeno, da proceduralno rečem dvije rečenice.  
 Dakle, radi se o radnicima Košute, svi smo ih viđeli ođe, gledamo ih pred svako 
zasijedanje, početak zasijedanja proljećnog, jesenjeg zasijedanja, moramo se okrenuti tim 
radnicima. Ja pozivam Ministarstvo rada i socijalnog staranja, Ministarstvo ekonomije, da konačno 
vidimo kako da se tim radnicima poveže staž, kako da se isplate otpremnine. 
 Ima još takvih primjera u Crnoj Gori, mnoge smo riješili. Nije mi jasno zašto toliko stotina 
radnika Košute ovdje drežde, dolaze u Podgoricu a niko se prema njima ne okreće. Naravno, bilo 
je ovdje poslanika i poslanika koji su ranije ukazivali na to, ja apelujem da se taj problem riješi. 
Ovdje se radi o jednoj, ja prosto ne razumijem o čemu se radi, misteriozna prodaja. Da li je Košuta 
prodata, nije prodata, đe su pare, pare koje su obećane da će se dati za povezivanje saža, za 
otpremnine tim radnicima Košute? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:42:58) 
 
 Hvala vam. 
 Onda idemo na utvrđivanje dnevnog reda. 
 Stavljam na glasanje predloženi dnevni red. Izvolite, za je dvojka, trojka je protiv i četvorka 
je uzdržan. 
 Hvala vam. Glasalo je 50  poslanika, 46 za, tri protiv, jedan uzdržan. Konstatujem da smo 
usvojili predloženi dnevni red. 



 Prva tačka je - Predlog zakona o potvrđivanju amandmana na konvenciju o fizičkoj zaštiti 
nuklearnog materijala. 
 Predstavnik predlagača je ministar Gvozdenović. Izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.16 12:43:57) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi poslanici,  
 Danas je ispred nas Predlog zakona o potvrđivanju amandmana na konvenciju o fizičkoj 
zaštiti nuklearnog materijala. Crna Gora je prije desetak godina, odnosno 2007. godine, 
supcesiojom postala strana ugovornica konvencije o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala. 
 Amandmani na konvenciju o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala, čiji predlog zakona danas 
razmatramo proširuje i produbljuje efikasnost konvencije o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala. 
 Amandmani mijenjaju konvenciju o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala na tri različita nivoa 
koji zapravo predstavljaju obavezu za strane ugovornice. 
 Prvo, amandmani proširuju područje primjene konvencije u odnosu na fizičku zaštitu 
nuklearnog materijala u međunarodnom prometu .... 
...što uključuje zaštitu nuklearnog postrojenja i zaštitu nuklearnog materijala u domaćoj upotrebi 
skladištenju i prevozu. Osim toga amandmani zahtijevaju da država strane ugovornica uspostave i 
sprovode i održavaju režim fizičke zaštite koji se odnosi na nuklearne materijale i nuklearna 
postrojenja. 
 Drugo, amandmani uvode krivične odrednice za djela koja se odnose na nuklearna 
krijumčarenja i sabotažu, kao i djela gdje se nanose i znatna šteta za životnu sredinu, kao dodatni 
element za neka krivična djela. S obzirom na dodatna krivična djela, osim ovih uključenih u 
izvornoj konvenciji  amandmani konvencije takođe predviđaju da se krivična djela organizovano  
usmjeravati druge da počnu određena krivična djela, kao i doprinose činjeničnu krivičnih djela. 
 Treće, amandmani uspostavljaju novu saradnju, pomoć i koordinaciju mjera između država 
strana ugovornica i međunarodnih organizacija.  
 S druge strane Konvenciju o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala i amandmani na konvenciji 
o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala, predstavljaju primarno pravo Evropske unije, pa imajući u 
vidu proces pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji, neophodno je pristupiti ovim međunarodnim 
pravilima instrumentima EURATOM članstva. Šta je konstatovano u okviru pregovaračkog 
poglavlja 15 energetika i 31 vanjska bezbjednosna i odbrambena politika? 
 Razlozi hitnosti za utvrđivanje Predloga zakona o potvrđivanju amandmana na Konvenciju 
o fizičkoj zaštiti nuklearnog materijala ogledaju se, prije svega u primjeni i činjenici da u nuklearni 
terorizam je prepoznat kao jedan od najvećih prijetnji globalnoj bezbjednosti XXI vijeka. S tim u 
vezi potrebno je da još 12 država učine dodatne napore da potvrde amandmane iz tog razloga i mi 
smatramo da to treba da uradimo, kako bi isti stupili na snagu na međunarodnom nivou ina taj 
način zajedničkim djelovanjem doprinesu uklanjanju potencijalne opasnosti koje stvaraju sabotažu 
nuklearnog materijala, nuklearnih postrojenja, nezakonito prisvajanje i upotrebe nuklearnog 
materijala, kao i nelegalna trgovina ovim materijalima.  
 Shodno navedenom Crna Gora će potvrđivanjem amandmana na Konvenciju o fizičkoj 
zaštiti nuklearnog materijala doprinositi isti u što kraćem roku stupe na snagu i na taj način izraziti 
jasan stav u borbi protiv nuklearnog terotizma. Hvala lijapo. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:47:15) 
 
 Hvala ministre.  
 Ima li zainteresovanih za raspravu? Hvala.  
 Popoviću izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.16 12:47:33) 



 
 Zahvaljujem. 
 Crna Gora uglavnom sprovodi sve neophodne mjere kako bi biološki toksični agensi bili 
adekvatno zaštićeni njihova proliferacija spriječena eventualni pokušaji njihove zloupotrebe 
kažnjeni. 
 Zakonom o uzimanju i korišćenju bioloških uzoraka propisano je uzimanje korišćenje, 
skladištenje, čuvanje transporti i uništavanje bioloških uzoraka  ljudskog porijekla uzetog u 
medicinske i naučne svrhe, uslovi koje zdravstvene ustanove moraju da ispunjavaju da bi 
obavljale ove poslove u zaštitu privatnosti, poštovanja ljudskog dostojanstva i nepovredivosti  
fizičkog i psihičkog integriteta čovjeka. 
 U skladu sa Konvencijom o zabrani razvoja proizvodnje skladištenje i upotreba hemijskog 
oružlja koji se odnosi na radovno izvještavanju o prometu hemikalija koje se nalaze na listama 
jedan, dva i tri uz konvenciju, organ nadležne uprave za poslove spoljne trgovine konstatovao je 
da u prethodnom periodu Crna Gora nije uvozila niti je izvozila korišćenje ovih hemikalija koje bi 
prelazile prag koji povlači obavezu detaljnog informisanja organizacije za zabranu hemijskog 
oružlja. 
 Crna Gora je usvojila nacionalnu strategiju za vandredne situacije u okviru koje je obrađeno 
poglavlje vezano za biološke, hemijske i nuklearno radiološke rizike. Ovaj dokument definiše 
koncept mjera koje se preduzimaju u svim slučajevima saznanja da ljudima i imovini prijeti 
neposredna i ozbiljna opasnost od svih oblika velikih prirodnih nesreća tehničko-tehnoloških 
havaraija ili terorističkih akcija. 
 U sklopu ovoga, mi smo svjedoci ogromnog zla koje se nadvilo nad Evropom terirostički 
aktovi, akti koji se ponavljaju iz dana u dan.  
 Danas smo svjedoci ovoga što se dešava u Belgiji, prije nekoliko dana u Turskoj, Evropa je 
na velikom ispitu, mislim da i mi trebamo ovdje da osudimo ove bezumne terorističke akte koji se 
dešavaju širom Evrope, koji su na neki način utrli strah u kosti stanovništvu Evrope. Evropa se nije 
sa ovakvim terorom suočavala od 1945. od II Svjetskog rata. Crna Gora jeste mala, ali treba i u 
ovim trenucima da pokaže solidarnost sa narodom Belgije, Francuske i Turske. 
 Zakon o zaštiti i spašavanju uređuje područje  zaštite i spašavanja. Njime je obuhvaćeno je 
područje odgovornosti kao i pravo i obaveze svih učesnika u zaštiti i spašavanju radiološka, 
hemijska i biološka zaštita obuhvata mjere i sredstva  za pravovremeno otkrivanje i praćenje 
opasnosti od  posledica i nesreća izazvanih opasnim materijama i radiološkim, hemijskim i 
biloškim oružljem, kao i preduzimanjem mjera za zaštitu i odstranjivanje njihovih posledica. Ono 
što je važno je da bi Crna Gora veoma cijenila međunarodnu pomoć u vidu razmjene i iskustva 
pružanja ekspertske pomoći organizovanju obuka razmjene informacija u zakonodavnom okviru 
sa ostalim zemljama, a posebno u vidu opreme za detekciju prevoza opasnih materija i zaštitu 
prilikom rukovanja ovim materijama. 
 Liberalna partija će podržati prijedlog ovog zakona. Zahvaljujem. Da je vječna Crna Gora. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:52:36) 
 
 Prihvatiću zahvalnost. 
 Da li se još neko javlja?  Ne. 
 Onda bih molio kolege koji su trenutno izašli da glasamo ako je moguće da idemo brže. Ima 
nas dovoljno. Da glasamo. 
 Za, protiv, uzdržani? /Dvojka je za./ Hvala vam. 
 Glasalo je 45 poslanika, svi su bili za.  
 Zahvaljujem kolega poslanicima.  
 Imam tačku 2. 
 Predlog zakona o potvrđivanju ugovora o centru za istraživanje inovacije Zapadnog 
Balkana - Wise. 
 Ministrica Vlahović je predstavnika predlagača.  
 Izvolite ministrice Vlahović. 
 



 
 SANJA VLAHOVIĆ (22.03.16 12:53:43) 
 
 Zahvaljujem uvaženi predsjedniče, potpredsjednici, poslanice i poslanici. 
 Pred vama je Zakon o potvrđivanju ugovora o centru za istraživanje inovacije Zapadnog 
Balkama - Wise. Vrlo kratko kao razultat težnje da vlade zemalja Zapadnog Balkama usaglase 
svoju politiku u oblasti istraživana nauke inovacija. Najprije se pristupilo izradi zajedničke, 
regionalne strategije, nakon čega je prošlog septembra u Splitu potpisan Sporazum o 
ustanovaljavanju, upravo ovog centra o kojem je danas Zakon o potvrđivanju pred vama. 
 Što se tiče Crne Gore i naših benefita vezano za ovakvu   strukturu koju smo zajednički i sa 
zemljama Zapadnog Balkana postavili možda samo nekoliko napomena od onoga što imate u 
Zakonu o sporazumu već napisano.  
 Radi se o tome da će crnogorski naučnici... 
....a posebno oni koji rade u Centru izvrsnosti, novoosnovanom Centru izvrsnosti u kojem 
podsjetiću radi oko 84 naučnika istraživača iz više naših umreženih institucija biti u prilici da 
razmjenjuju znanje i iskustva, ali ne samo to nego i da koriste one resurse za nauku i istraživanja 
koja u Crnoj Gori u ovom trenutku nemamo. Isto tako, a na osnovu popisa naučno istraživačke 
opreme koju smo takođe uradili tokom prošle godine naučnici iz drugih država moći će da budu 
naši gosti i da istraživanja obavljaju u Crnoj Gori u onim segmentima gdje je Crna Gora u prilici da 
im takvu opremu ponudi. Zahvaljujući tome što smo ulaganja u nauku značajno povećali i samim 
tim dobili desetak novih laboratorija opremljenih novom istraživačkom opremom, bićemo u prilici 
da ugostimo naučnike istraživače iz regiona. 
 Pored toga ono što je bitno, a bilo je i pred vama uvaženom našem Parlamentu nekoliko 
puta jeste i priča o ulozi Crne Gore i našem dometu ka Evropksim fondovima finansijskim za 
nauku i iztraživanje, jedan od tih, a  svakako najznačajniji je Fond horizont 20 - 20  kojim Evrospka 
unija preko 70 milijardi eura opredjeljuje za nauku i istraživanje za zemlje članice i one koje su 
potpisnice a mi smo prva zemlja Zapadnog Balkana koja je pristupila ovom velikom fondu. 
Međutim, kao relativno mali naučno istraživački sistem, mislim samo brojčano, ne po rezultatima 
Crna gora ima potrebu da umrežavanjem sa drugim zajednicama, naučnicima, istraživačima iz 
drugih zemalja zapravo lakše i na vrlo efikasan način pristupi ovim međunarodnim fondovima. U 
tom simislu, a da ne bih opterećivala dalje današnji tok rasprave, naravno stojimo na rapolaganju 
da odgovorimo na sva pitanja i eventualne komentare koje imate, ali ono što će za Crnu Goru biti 
relevantno u ovom slučaju jeste da smo napravili jednu mrežu Zapadnog Balkana kako bi tom 
sinergijom zapravo Crna Gora zajedno sa svojim prijateljima i kolegama iz zemalja Zapadnog 
Balkana bila jača u poziciji korišćenja međunarodnih fondova, ali i svakako i konkurentske pozicije 
naše naučno iztraživačke zajednice u Evropskom i međunarodnom kontekstu. 
 U tom smislu molimo za podršku i potvrđivanje ovog potpisanog sporazuma i najljubaznije 
vam se zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 12:57:22) 
 
 Hvala ministrice. 
 Da li se neko javlja za raspravu?  
 Koleginice Jasavić, izvolite. 
 
 
 AZRA JASAVIĆ (22.03.16 12:57:35) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče. 
 Uvažene kolegnice, uvažene kolege, poštovani građani, poštovana ministarko, 
 Nauka, istraživanje, inovacije. To je potrebno Balkanu, to je potrebno Crnoj Gori. Zato će 
Pozitivna podržati predlog zakona ali ću ja ovaj zakon iskoristiti da govorim o nauci, inovaciji i 
istraživanjima na polju politike.  
 Balkanu, a prije svega Crnoj Gori, potrebna je inovacija u smislu kako da upotrijebimo 



nauku da konačno imamo politiku elitu u ovoj zemlji. Politička elita su oni koji svoju zemlju ne 
potkradaju, oni koji rade u interesu građana i koji nisu zaslijepljeni svojim ličnim sujetama i ličnim 
veličinama. To su oni koji su spremni da rade za druge više nego za sebe, to su oni koji što bi Šarl 
de Gol rekao jesu u stanju da misle na pokoljenja, jer političari misle na izbore a državnici na 
pokoljenja. To su oni koji će morati da osnaže institucije, koji će morati da pruže odgovor 
Pozitivnoj Crnoj Gori konkretno za slučaj "Košute", jer ovi radnici "Košute", radnici "Oboda", radnici 
"Gornjeg Ibra", radnici mnogih drugih preduzeća sa kojima sam obavljala razgovor su me 
obavijestili o svemu ovome što su oni imali pravo da ostvare, a što nisu ostvarili.  
 Ja sam, ne riječi radi, jer se čovjek ne mjeri po riječima već po djelima uputila dopise 
nadležnim institucijama, konkretno za radnike "Košute" stečaj je završen u prvi isplatni red 
spadaju radnici i njihova potraživanja. Njihova potraživanja neko nije prijavio, tražila sam od 
Privrednog suda, od Stečajnog sudije, tražila sam od Sudskog savjeta i od Tužilaštva da mi se 
pruži odgovor ko je odgovoran za neisplaćene otpremnine radnicima ove zemlje, konkretno danas 
govorimo o "Košuti" i ovu upravo ovu govornicu koristim da apelujem na nadležne institucije da 
pokažu kapacitet i da dostave konačno odgovore, jer ja pred narodom neću ići bez odgovora dok 
ih predstavljam. Nadležne institucije moraju dati odgovore, ko nije isplatio otpremnine radnicima 
"Košute" i ko je ovdje na Cetinju u ime radnika "Oboda" dijelio otpremnine privilegovanim, a ne 
svima. Politika podrazumijeva da ste u službi građanina, da štitite njihove interese, a ne kroz to što 
lijepo zborite već kroz to što radite.  
 Koristim priliku da osnažnim rad gospodina Katnića, osobito njega, on pokazuje najveće 
kapacitete u ovoj zemlji trenutno, da ovaj slučaj kao i mnoge druge zemlje iztraži, a političke 
podrške od zdravih nekorumpiranih, nekupljenih, nepotplaćenih, onih koji nijesu zaslijepljenih 
ličnom sujetom, će gospodin Katnić i svi oni koji su čestiti i čisti u ovoj zemlji imati od nas koji 
posmatramo šta radite ovih 27 godina svi zajedno. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 13:01:39) 
 
 Hvala koleginice Jasavić.  
 Da li se još neko javlja za riječ? 
 Ako ne, da glasamo, Predlog zakona o potvrđivanju sporazuma od Centru za istraživanje i 
inovacije Zapadnog Balkana - Wise. Izvolite, za, pritiv i uzdržani. Dva za, tri protiv i četiri uzdržana.  
 Hvala vam. Glasalo je 47 poslanika svih 47 je bilo za.  
 Idemo na sledeću tačku dnevnog reda, to je Predlo zakona o potvrđivanju konvencije o 
mirenju i arbitraži  u okviru Kebs-a, Konferenciju za za evropsku bezbijednost i sardnju, što je 
izvorni naizv bio OEBS-a.  
 Ovlašćeni predstavnik je ministar Lukšić, ali tu je umjesto njega generalni direktor 
Direktorata za multilateralne poslove i regionalnu saradnju direktor Šćepanović.  
 Izvolite. 
 
 
 MILORAD ŠĆEPANOVIĆ (22.03.16 13:03:02) 
 
 Zahvaljujem se, uvaženi predsjedniče Skupštine.  
 Uvaženi potpredsjednici Skupštine, poštovane poslanice, poštovani poslanici,  
 Zadovoljstvo mi je u ime u ime predlagača da istupam povodom predloga donošenja 
Zakona o potvrđivanju konvencije o mirenju i arbitraži u okviru Kebs-a od 15. decembra 
1992.godine, kao što je predsjednik kazao, s obzirom na vrijeme donošenja ove Konvencije ona je 
zadržala naziv odrganizacije koja je nakon toga iz Kebs-a preimenovana u Organizaciju za 
evrospku bezbijednost i saradnju. Izvršavanjem, potvrđivanjem Konvencije i pristupanjem Crne 
Gore ovoj konvenciji izvršava se jedna značajna obaveza Crne Gore po osnovu članstva, odnosno 
učešća u organizaciji za Evropsku bezbijednost i saradnju i time se zaokružuje, zapravo statusno 
u svim organima, tijelima i instrumentima status Crne Gore u ovoj najznačajnijoj evopskoj, rekao 
bih transevrposkoj organizaciji, najvećoj regionalnoj organizaciji u međunarodnoj zajednici u kojoj 
Crna Gora, kao što je poznato, kao prvoj pristupila 22.juna 2006. Tada je primljena, što je 



zaokruženo i formalnim činom potpisivanja iste godine u septembru Povelje. Helsinškog akta, 
završnog akta. Time je zaokruženo tada zvanično formalno članostvo Crne Gore u OEBS. 
Pristupanjem..... 
... potvrđivanjem ove konvencije i članstvom Crne Gore u onvenciji, Crnoj Gori se omogućava 
pristupanje OEBS-ovom sudu  sudu za mirenje i arbirtražu koja je ustanovljena ovom konvencijom 
o mirenju i arbirtraži  u okviru ... od 15. decembra 1992. Toj konvenciji kao i sudu do sada je od 57 
država članica OEBS-a pristupilo, odnosno ratifikovalo 33. 
 Sud je kao značajan instrument ove organizacije tijelo zaduženo za rješavanje sporova 
između država mirnim putem služeći se s jedne strane mirenjem kao diplomatskim sredstvom, a s 
druge strane arbirtražom kao pravnim sredstvom. S obzirom na to u okviru ovog suda se formiraju 
odgovarajuće komisije za mirenje i arbirtražu i arbirtražni sudovi na ad hoc osnovi prema 
interesima i potrebama zemalja učesnica OEBS-a zavisno od mogućih predmetnih slučajeva. 
Sjedište suda je  u Ženevi, Crnoj Gori će pristupanjem ovome biti omogućeno da delegira svoja 
dva predstavnika miritelja, a takođe i jednog arbirtra i jednog zamjenika za budće potencijalne 
slučajeve.  
 Značaj organizacije potvrđuje kao što vam je dobro poznato i već nekoliko godina 
dramatična situacija u i oko Ukrajne, tako da je ovaj instrument i pristupanje Crne Gore ovom 
instrumentu omogućava i Crnoj Gori kao učesnici organizacije za evropsku bezbjednost i saradnju 
da ima na raspolaganju jedan od instrumenata koji u slučajevim potreba naravno i Crne Gore kao i 
nekih drugih članica OEBS-a gdje bi onda i Crna Gora mogla se pojaviti kao strana bio korišćen u 
najboljem interesu shodno ciljevima organizacije shodno ... završnom aktu, a to znači rješavanjem 
svih potencijalnih sporova mirnim putem i korišćenjem svih diplomatskih i pravnih sredstava što je 
daleko, daleko kao što je nesumnjivo povoljnije što pokazuje i istorija organizacije za evropsku 
bezbjednost i saradnju.  
 Ja molim uvaženi dom da da podršku i prihvati ovaj Predlog zakona. Zahvaljuje. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 13:07:22) 
 
 Hvala, gospodine Šćepanoviću. 
 Izvolite, Keps, OEBS, mirenje.  
 Ako nema zainteresovanih... 
 Evo, kolega Stanišić neće, to je njegova oblast. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona, izvolite.  
 Hvala vam, glasala su 42 poslanika, svi su bili za.  
 Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o osnivanju Fonda za Zapadni Balkan.   
 Opet je direktor Šćepanović tu, izvolite. 
 
 
 MILORAD ŠĆEPANOVIĆ (22.03.16 13:08:22) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče.  
 Uvaženi predsjedniče, uvaženi potpredsjednici, uvažene poslanice i poslanici. 
 Zadovoljstvo mi je da vašoj pažnji takođe stavim Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma 
o osnivanju Fonda za Zapadni Balkan. Ovim zakonom Crna Gora bi potvrđujući Sporazum 
omogućila sa svoje strane ratifikaciju ovog Sporazuma stavljanje u funkciju Fonda za Zapadni 
Balkan kao jednog novog veoma značajnog instrumenta regionalne saradnje koji je formiran u 
sklopu Zapadno-Balkanske inicijative šest zemalja osim Crne Gore kao što je poznato, ali da 
pomenemo tu su Kosovo, Albanija, Srbija, Bosna i Hercegovina i Makedonija. Ova Zapadno-
Balkanska inicijativa šestorke je u velikoj mjeri nešto i na što Crna Gora može biti s pravom 
ponosna jer je stvar predmet i njene inicijative koja je dobila zamaha nakon što je i od strane 
Evropske unije i značajnih aktera iz Evropske unije kroz takozvani Berlinski proces, zapravo dobila 
još šire značenje ne samo na ovom uže regionalnom planu Zapadnog Balkana.  
 Fond je inicijalno, takođe predlog i podrška višgradske grupe, četiri zemalja, Mađarske, 
Poljske, Slovačke i Češke. Kao njihov doprinos podsticanju saradnje na regionalnom planu u 



okviru Zapadno-Balkanske šestorke gdje su oni kroz predhodni dvogodišnji period pružali 
značajnu podršku da dođe do stvaranja institucionalne i zakonodavne  da tako kažem, osnove za 
formiranje ovog Fonda. U procesu je trenutno, u toku su procesi u parlamentima zemalja članica 
ratifikacija. Ovim će Crna Gora podstaći taj proces i  okončanje ovog procesa tako da bi Fond u 
najskorije vrijeme mogao da stupi na snagu. Do sada je ratifikovano od strane Albanije, uz ovo 
očekivano naše ratifikovanje, ovaj je sporazum takođe u proceduri u Paralamentu Kosova kao i 
Srbije, Makedonije i Bosne i Hercegovine, mada će zbog određenih izbornih aktivnosti ovaj proces 
kod njih malo kasniti.  
 Stupanjem na snagu ovog Fonda omogućava se i Crnoj Gori kao i ostalim zemljama 
članicama da pospješuju i podstiču regionalnu saradnju u ovom smislu posebno u oblastima 
kulture, nauke i istraživački projekata, razmjene studenata, prekogranične saradnje i promovisanja 
turizma. Ovaj Sporazum inače je potpisan na ministarskom sastanku Zapadno-Balkanske šestorke 
i zemalja članica višegradske šestorke i višegradske četvorke u Pragu 13. novembra 2014. i od 
tada je zemljama članicama ostao zadatak da ratifikuju kako bi čim prije stupio na snagu i nakon 
toga bi bilo omogućeno na osnovu već dogovorenih, utvrđenih odluka a to je da je sjedište ovog 
Fonda u Tirani, da će prvi direktor Fonda biti predstavnik Albanije. Zemlje su takođe usaglasile 
godišnje kontribucije a takođe je i od zemalja višegradske četvorke primljena značajna kontribucija 
za početak rada. Ovim će Crna Gora dokazati svoju značajnu ulogu na regionalnom planu i pružiti 
novi dokaz svoje posvećenosti regionalnoj saradnji kao jednom o najznačajnijih prioriteta spoljne 
politike Crne Gore.  
 Molim uvažene  poslanice i poslanike da daju podršku ovom zakonu, hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 13:12:45) 
 
 Hvala, kolega Šćepanoviću.  
 Da li se neko javlja za riječ? 
 Fond treba da pomogne nama, nijesmo mi dobili Sekretarijat ali tu je blizu, tako da nije nam 
mogao bit bliže.  
 Hvala vam.  
 Stavaljam na glasanje Predlog zakona o potvrđivanju Sporazuma o osnivanju Fonda za 
Zapadni Balkan, izvolite, za, protiv, uzdržani.  
 Hvala vam, glasalo je 48 poslanika, svi su bili za. Konstatujem da smo Zakon usvojili.  
 Idemo na Predlg zakona o potvrđivanju protokola o eksplozivnim ostacima rata uz 
konvenciju o zabrani ili ograničavanju upotrebe određenog konvencionalnog oružja s pretjeranim 
traumatskim učinkom ili djelovanjem bez obzira na cilj.  
 Neću ponavljati, otvaram raspravu.  
 Mirsad Vulić, generalni direktor Direktorata za vanredne situacije u Ministarstvu unutrašnjih 
poslova, izvlite. 
 Samo mikrofon, kolega Vuliću. 
 
 
 MIRSAD VULIĆ (22.03.16 13:14:12) 
 
 Uvaženi predsjedniče, poštovani poslanici.  
 Pomenutim Predlogom zakona potvrđuje se protokol o eksplozivnim ostacima rata uz 
konvenciu o zabrani ili ograničavanju upotrebe određenog konvencionalnog oružja s pretjeranim 
traumatskim učinkom ili djelovanjem bez obzira na cilj, a koji je usvojen 28. januara 2003. godine. 
Pristupanje protokolu  ... za Crnu Goru je višestruko značajno počev od aspekta međunarodne 
saradnje do bezbjednosti  građana ....  
... 
Imajući u vidu da Protokol pet obrađuje teme izviđanje, uklanjanje, čišćenje i  uništavanje 
eksplozivnih ostataka rata,saradnja i pomoć preventivne mjere nacionalno izvještavanje  i pomoć 
žrtvama eksplozivnim  ostataka  rata, jasno se vide benifiti  kako za crnogorsko društvo tako i za 
turiste i investitore naravno domaće   i međunarodne.  



 Takođe, treba napomenuti da Crna Gora  potpisivanjem ovog protokola konstatno je 
prepoznata  kod međunarodne  zajednice  kao država  u kojoj je moguće lakše poslati pomoć po 
pitanju rješavanja  kontiminacije od ne eksplodiranih ubojnih srestava  i lakše i jednostavnije tražiti 
pomoć za rješavanje  problema sa ne eksplodiranim ubojnim srestvima. Takođe, biće prepoznata i 
težnja prema  Evroatlanskim  integracijama, jer je ovo jedini  dokument konvencije koji je do sada 
Crna Gora nije  potpisala, a upravo srestva  koja se  obrađuju  Protokolom pet upravo su najčešća 
na  teritoriji Crne Gore. Protokol pet usvom cilju je regulisanja pravnih pitanja vezanih za 
ekosplozivne ostatke  rata. Time se smanjuje  rizici  posljedice eksplozivnih ostataka rata i 
pojačava zaštita  posebno ciljnog stanovništva, a uzimajući u obzir  ozbiljne humanitarne probleme 
nakon prekida  sukoba izazvane  eksplozivnih ostacima rata. Takođe, ovim su postignuti ciljevi 
koje zastupa Crna Gora na ovom području. Ministarstvo Unutrašnjih Poslova, direktorat za 
vanredne situacije da će imati više  struke benifite, pristupanje ovom  mešunarodnom dokumentu, 
počev od obučavanja  ljudstva, razmjene informacija, pomoći, pri izradi baze podataka. Traženja 
od pomoći za velike projekte čišćenje  od eksplozivnih  ostataka rata koji se godišnje  otkrije  i kupi  
i obizbjedi na teritoriji Crne Gore oko 15 tona.  Napominjemo da je Crna Gora članica ostalih 
protokola označene konvencije, Protokol jedan  od fregmentima  koji se ne mogu otkriti, Protokol 
dva o zabrani suzbijevanju korišćenja mina, mina iznenađenja i drugih naprava, zatim protokol tri   
o zabrani ili ograničavanju upotrebe zapaljivog oružja i  Protokol četiri o laserskom oružju za  
oslepljivanju  iz 1995.godine. I da su se stekli uslovi za prostupanje  Protokolu pet konvencije koj 
se odnosi na eksplodirane  fregmente oružja, zaostalo u ratovima.  
 Protokol pet, reguliše  sledeća pitanja.Čišćenje, uklanjanje, uništavanje eksplozivnih 
ostataka  rata, evidenciju čuvanje i prenos podataka. Zatim pomoć vezano za postojeće  
nedostatke rata, opšte preventivne  mjere. Konsultacije visokih ugovornih strana i naravno 
saglasnosti. Tehniči  dodatak  Protokola pet  sadrži najbolje metode  za postizanje ciljeva koji se 
primjenjuju na dobrovoljne osnovi, a njegov sastavni  djelovi su evidencija čuvanje i  odjavljivanje 
podataka  na eksplodiranom ubojnim srestvima, i napuštenim ostacima rata. Potpisnice Protokola 
pet  su sve članice  Evorpske unije i sve članice  NATO-a ukupno 82  države i vjerujem da ćemo 
do danas  steći uslove da Crna Gora  postane 83  potpisnica ovog  važnog protokola. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ (22.03.16 13:18:13) 
 
 Hvala direktore Vuliću, da  li se neko javlja za riječ. 
 Poslanik Popović. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.16 13:18:21) 
 
 (Prekid) 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore da ne 
pobjegnemo tako brzo sa Cetinja iz naše Prijestolnice, evo ja ću malo reći nešto o ovoj  tački. 
 Crna Gora je posvećena očuvanje međunarodnog mira i bezbjednosti borbi protiv  
terorizma i sve više brobi protiv  organizovanog kriminala. Članica je  svih glavnih međunarodnih 
ugovora, koji se odnose na zabranu širenja oružja za masovno uništenje  i njihovih srestava 
isporuke i posebno je aktivna na planu suzbijevanja nelegalna je trgovina  hemiskim i biološkim, 
radiološkim i nuklearnim materijalima. Crna Gora u skladu sa  strateškim opredeljenjem može se 
reći  pruža doprinos stabilnosti i svetskom miru sprovodi aktivnosti i mjere  kako bi blagovremeno 
ispunila obaveze koje proizilaze iz relevatnih međunarodnih ugovora izgrađuje nacionalne i 
zakonodavni okvir i administrativne  kapacitete  kako bi sprovodila rezuluciju  1540, posvećenost  
principima međunarnodnog  prava Crna Gora, potvrđuje  i članom 9 Ustava kojim je utvrđeno da 
su potvrđeni i objavljeni međunarodni ugovori i opšte prihvaćena pravila međunarodnog prava 
sastavni dio unutrašnjeg  pravnog poretka te da imaju primat na domaćim zakonodavstvom i 
neposredno se  primjenjuju kad odnose uruđuju drugačije   od unutrašnjeg zakonodavstva.  



 U skladu sa Zakonodavnim okvirom Crne Gore zabranjeno je  preduzimanje  bilo kakve 
aktivnosti koja bi mogla doprinijeti pro liferaciju oružja  za masovno uništenje srestava za njihovu 
isporuku ili njima srodnih materijala, krivičnim zakonikom Crne Gore, propisana su krivična dijela 
koja se odnose na nedozvoljenu proizvodnju oružja čija je upotreba zabranjena posjedovanje, 
nabavljanje  prevoz, nadbjevanje ili upotreba oružja eksploziva  nuklearnog  ili radio aktivnog  
materijala ili uređaja nuklearnog  biološkog ili hemiskog  oružja. Donošenje ovog  Zakona o 
kontroli izvoza robe dvostruke namjene dodatno doprinosi ojačanje kontrole  odnosno na širenja 
odružja za masovnu uništenje, i njemu srodnih materijala, kao i srestava za njegovu proizvodnju i 
transport i smanjuje mogućnost da ova kontrolisana roba dospije u ruke neovlašćenih  krajnjih 
korisnika.  
 U skladu sa  obavezama koje proizilaze iz integracionalne angede Crna Gora je  preduzela 
aktivnosti koje se odnose na reformu graničen policije i Uprave carina. Niz aktivnosti u cilju jačanja 
administrativnih i tehničkih kapaciteta sprovodi se na osnovu strategije i integrisanog upravljanja 
granicom i akcionog plana za  sprovođenje  iste. Koordinirajuća uloga u sprovođenju navedenih 
dokumenata u nadležnosti Ministarstva  unutrašnjih poslova  i među resorske Radne grupe  za 
integrisanu upravljanju granicom. U okviru informacionog sistema  MUP-a razvijen i instalirani 
informacioni sistem  za upravljanje  državnom granicom kojom je obuhvaćena  od 28 graničnih 
prelaza. Na graničnim prelazima  omogućen pristup interpolovim bazama  podataka  o licima, 
vozilima i putnim ispravama, osim tehničkih srestava na  granićnim prelazima  postoji uređaj za 
otkrivanje  falsifikata , dektetor za otkivanje ugljen monoksida  i ručni i detektor za indetifikaciju 
radio aktivnih materija.  U toku je  probni rad sistema za automatcko očitavanje  automobilskih 
registarskih  oznaka na drumskom graničnom prelazu.  
 Liberalna partija će podržati prijedlog  ovog zakona da je vječna Crna Gora, povodom 
velikog Jubileja deset godina od obnove Nezavisnosti Crne Gore, obnove Nezavisnosti Crne Gore  
koja je započeta u ovom gradu u ovom svetom gradu u buduće na kraju diskusija  ću se ovako 
obraćati. Zahvaljujem. 
 l 
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 Hvala kolega Popoviću. 
 Izvolite. 
 Hvala vam. 
 Otvaram glasanje za Predlog zakona. 
 Izvolite. 
 Hvala vam, glasalo je  45 poslanika, svi su bili za.Sastavni dio Predloga zakona je 
amandman  Zakonodavnog odbora  radi se o ispravkama  tako da nemaju Skupštinsku 
određenost.  
 Idemo na Predlog zakona o potvrđivanju  protokola  o izmjenama i dopunama  Marketiškog 
sporazuma o osnovanju Svjetske trgovinske organizacije. I ovdje imamo jedan amandman koji je 
sastavni dio Predloga zakona  dva člana koji su ratifikacioni članovi ima li potrebe za... 
 Hvala vam. 
 Nisam sklon marketningu bar ne danas. 
 Mogu li staviti na glasanje ...... 
...Izvolite. 
 Za, protiv, uzdržani? 
 Ja se izvinjavam nije marketinškog nego Marakeškog sporazuma to je greška nastala i sad 
vidim ali, glasali ste ispravan sporazum. Marakeš je grada, marketing smo mi, izvinjavam se 
lapsus.  
 Hvala vam. Glasalo je 46 i svih 46 je bilo za.  
 Usvojili smo i ovaj Predlog zakona. 
 Ovim smo iscrpili dnevni red prve sjednice prvog proljećnjeg  zasijedanja u 2016.godini, 
sjutra se vidimo u Podgorici na drugoj sjednici.  
 Hvala vam . 


